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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Rz¹dowy projekt ustawy o zmianie ustawy o zawodach lekarza i lekarza dentysty jest odpowiedzi¹ na
pogarszaj¹c¹ siê sytuacjê kadrow¹ w s³u¿bie zdrowia. Lecz¹ nas coraz starsi specjaliœci, m³odzi adepci
medycyny maj¹ problem z wyborem specjalizacji i zdaniem egzaminu specjalistycznego (LEP, LDEP),
a szpitalom brakuje radiologów, anestezjologów i kardiochirurgów. Dzia³anie ministerstwa w obszarach
objêtych zmianami jest niezwykle potrzebne, ale budzi w¹tpliwoœci co do ewentualnych skutków.

Koncepcja rozwi¹zania problemu dotycz¹cego braku wykwalifikowanej kadry lekarskiej nie mo¿e
odbywaæ siê kosztem zmian w systemie ich kszta³cenia przed i podyplomowego. Szybsze wejœcie na ry-
nek pracy m³odych lekarzy mo¿e przynieœæ doraŸny efekt i nie powinno uzasadniaæ koncepcji likwidacji
sta¿u podyplomowego oraz zast¹pienia go praktyk¹ zawodow¹ jeszcze w trakcie studiów. Podstawowe
pytanie, jakie pada przy okazji rozpatrywania propozycji zmian w ustawie, to pytanie o jakoœæ kszta³ce-
nia przysz³ych lekarzy i lekarzy dentystów. Stopieñ ich wiedzy teoretycznej oraz umiejêtnoœci praktycz-
nych nabywanych wed³ug dotychczasowych zasad jest w pewien sposób gwarancj¹ trafnoœci decyzji
podejmowanych w ramach wykonywania obowi¹zków zawodowych. Skrócenie okresu przygotowania
do zawodu lekarza z szeœciu, siedmiu lat do piêciu, szeœciu przyniesie pewne oszczêdnoœci finansowe,
ale mo¿e równie¿ negatywnie odbiæ siê na wiedzy m³odych ludzi. Wysoko wykwalifikowanych specjali-
stów mo¿e wówczas, wbrew za³o¿eniom ustawy, jednak zabrakn¹æ. Ponadto projektowane zmiany sys-
temu kwalifikacji do szkolenia specjalistycznego powoduj¹ odejœcie od dotychczasowych obiektywnych
i przejrzystych kryteriów w kierunku znacznie bardziej uznaniowych.

Szanowna Pani Minister, czy rzeczywiœcie przewidywane skutki zmiany ustawy o zawodach lekarza
i lekarza dentysty poprawi¹ sytuacjê polskiej s³u¿by zdrowia poprzez dostêp do wiêkszej liczby lekarzy,
w sytuacji gdy wartoœæ kontraktów szpitali z NFZ pozostaje spraw¹ wci¹¿ trudn¹ do rozwi¹zania? Proszê
o udzielenie odpowiedzi.

Z powa¿aniem
Marek Trzciñski




